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(Alm. del).

Thor Möger Pedersen

/ Susanne Reinholdt Andersen
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Side 2

Spørgsmål: Vil en generel sukkerafgift ikke være den mest enkle fremgangsmåde, hvis 
man ønsker at begrænse forbruget af sukker? Kan Skatteministeriet bekræfte, at det også 
administrativt vil være den mest enkle løsning – både for erhvervslivet og myndighederne?

Svar: Meningen med afgiften er at skabe en tilskyndelse til et mindre forbrug af tilsat suk-
ker, så derfor kan man sige, at en generel afgift på tilsat sukker i teorien ville være et bedre 
instrument. 

Der er dog andre hensyn, som også skal tages i betragtning herunder de administrative kon-
sekvenser og hensynet til grænsehandlen mv. Det var bl.a. også af hensyn til disse faktorer, 
at Forebyggelseskommissionen anbefalede en udvidelse af grundlaget for chokoladeafgif-
ten til også at omfatte andre varer med et højt indhold af tilsat sukker, som ikke indgår na-
turligt i kosten, frem for en afgift på sukker generelt.


